
VERSLAG EXTRA RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID

Datum: 10 december 2014
Plaats: oude raadzaal
Tijd: 13.00 – 14.55 uur

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames N.G.J. Temmink (SP), C.E. Bloemhoff 
(PvdA), E. Akkerman (VVD), S.A. Koebrugge (VVD) en A. Kuik (CDA), de heren J.H. Luhoff (D66) niet 
bij B2, C. Schimmel (D66), J.P. Dijk (SP) tot B2, D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas (GroenLinks), 
W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans (ChristenUnie), 
M.M. van den Anker (Student en Stad) en T. van Zoelen (Partij voor de Dieren)
Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier)
Namens het college: de heren R. van der Schaaf (PvdA) tot B2, T. Schroor (D66) niet bij B2, R.L. Vreeman 
(burgemeester) tot B3
Inspreker: mevrouw Kiki (op persoonlijke titel)
Verslag: de heer J. Bosma

A. ALGEMEEN DEEL
A.1. Opening en mededelingen
De voorzitter:

 Opent de vergadering om 13.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom.
Wethouder Schroor:

 Meldt naar aanleiding van een CDA-motie dat burgers met een account bij Mijn Overheid 
geïnformeerd zijn over de aansluiting van de gemeente op de berichtenbox hiervan. Zij krijgen hun 
gemeentelijke belastingaanslag digitaal en wanneer gewenst ook op papier.

 Antwoordt dat vanwege intensieve klussen bij het SSC enkele werkzaamheden voor Stadstoezicht 
vertraging opliepen, zoals ontwikkeling van een dashboard voor sturingsinformatie. De leiding 
verzamelde gegevens enige tijd met de hand en gaf aan dat het niet tot problemen heeft geleid.

A.2. Vaststelling agenda
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

A.3. Afspraken en planning
De voorzitter:

 Meldt dat de PvdA niet akkoord is met het afvoeren van Jobcarving van de LTA.
Mw. Temmink (SP):

 Agendeert graag de antwoorden op schriftelijke vragen over het blog Oogst Groningen.

A.4. Conformstukken
A.4.a. Wijziging Financiële Verordening gemeente Groningen (raadsvoorstel 14 november 2014)
Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 17 december 2014.

A.4.b. Activering bovenwijkse voorzieningen uit grondexploitaties 2014
(raadsvoorstel 14 november 2014)

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):
 Verbaast zich over deze uitgebreide verklaring achteraf en verzoekt de raad tijdiger te informeren.

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 17 december 2014.

A.4.c. Tussentijdse resultaatbestemming 2014 (raadsvoorstel 20 november 2014)
Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 17 december 2014.
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A.4.d. Begrotingswijziging 2e en 3e kwartaal 2014 en tarievennota 2015
(raadsvoorstel 21 november 2014)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 17 december 2014.

A.5. Rondvraag
Geen woordmeldingen.

B. INHOUDELIJK DEEL
B.1. Voortgang aanpak aardbevingen (collegebrief 5 november 2014)
Mw. Kiki (inspreker op persoonlijke titel):

 Liet de NAM verifiëren dat een groep specialisten en de burgemeester 40-60 miljoen euro extra 
nodig denken te hebben voor het Forum. Kennelijk gaat dit buiten de raad en het college om.

 Maakt zich grote zorgen over de valse rapportages over schaduw, windhinder en ontruimingen.
 Rekent uit dat het Forum dan 130 miljoen euro kost. Stoppen kost 100 miljoen euro. Het pand heeft 

geen nut of noodzaak en zal de komende dertig jaar alleen maar in- en uitpandige problemen geven.
Mw. Bloemhoff (PvdA):

 Vond de informele technische sessie deze ochtend een nuttige voorbereiding.
 Stelt de veiligheid van inwoners voorop, ook als de gaskraan meer dicht moet.
 Staat pal achter de bestuurders. Eendrachtig en daadkrachtig optreden is nodig.
 Vraagt hoe het overleg met de minister verloopt over het reduceren van gaswinning en compensatie 

voor schade en aardbevingbestendig bouwen.
 Vindt dat inwoners recht hebben op goede onafhankelijke informatie van de lokale overheid. 

Verhuist het Centrum Veilig Wonen naar Appingedam? Zijn radiospotjes over het indienen van 
schadeclaims een idee?

 Is benieuwd in welke orde van grootte de kosten voor het aanpassen van bestaande bouw vallen. 
Wanneer worden de bouwnormen en de uitkomsten van de schouw bekend?

 Informeert of het college met corporaties ook in gesprek is over generatiebestendig bouwen.
 Vraagt hoe het college de communicatie afweegt. Te hard roepen verslechtert het imago, maar het 

serieuze probleem is wel door menselijke interventie ontstaan en moet opgelost worden.
 Wil weten wanneer het voorstel voor extra ambtelijke inzet te verwachten is. Wellicht is capaciteit 

van de voormalige dienst RO/EZ in te zetten vanwege de terugloop in ruimtelijke projecten.
Dhr. Koopmans (ChristenUnie):

 Ziet de beving van 30 september 2014 als een kantelpunt voor de stad.
 Steunt de bescheiden opstelling van de burgemeester in de regio en de wil om samen op te trekken. 

Bewustwording van de omvang en complexiteit is belangrijk. Het probleem is landelijk.
 Vindt het geopperde Deltaplan goed. De gaskraan moet dicht; de geldkraan open.
 Wil een motie indienen gelijk aan de provinciale om het gasakkoord open te breken.

Dhr. Van den Anker (Student en Stad):
 Complimenteert het snelle en duidelijke optreden van het college en de burgemeester.
 Pleit voor duurzame oplossingen waardoor de aardbevingen af zullen nemen en gebouwen meer 

bestendig zullen zijn.
 Looft het opleiden van drie medewerkers bij het EPI-centrum en hoopt dat het college in gesprek 

gaat over verdere wederzijdse versterking. Er is veel kennis in Groningen.
 Informeert of het versterkingsprogramma van de Dialoogtafel van toepassing is voor de stad en 

welke invloed de raad hierop heeft. Moet de gemeente zelf met een initiatief komen?
 Pleit voor snel herstel van schades, vooruitkijken, voorkomen van bevingen, kennis delen en 

samenwerken om inwoners veilig te laten wonen, werken en studeren.
Dhr. Dijk (SP):

 Is voor het gezamenlijk optrekken met de regio richting minister en de NAM (Shell/ExxonMobil).
 Vindt dat de stad niet moet putten uit budgetten voor de regio, die nu al tekortschieten. Alle schade 

moet vergoed worden. Het Rijk en de NAM moeten over de brug komen.
 Verzet zich tegen de vertrouwelijke bijeenkomst vanmorgen en pleit voor maximale transparantie en
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het zoveel mogelijk betrekken van bewoners. Hoe gaat dat in de toekomst?
 Vindt het goed dat de informatie van de sessie alsnog openbaar wordt en verzoekt in het vervolg alle

schijn van geheimzinnigheid te voorkomen.
 Pleit voor drastische vermindering van gaswinning, volledige compensatie van schade en preventie 

en het maximaal betrekken van bewoners bij oplossingen middels een breed publiek debat.
Dhr. Schimmel (D66):

 Vond de informele sessie nuttig. De problematiek overstijgt de partijpolitiek en achter gesloten 
deuren kon iedereen vrijuit spreken. Alle informatie wordt openbaar.

 Beaamt dat het een nationaal veiligheidsprobleem betreft dat een nationale aanpak vereist.
 Pleit voor snel schadeherstel en volledige compensatie door de NAM.
 Denkt dat de problematiek ook een kans biedt de noodzaak van verduurzaming te onderstrepen.
 Vraagt een nadere toelichting op de inhoud en de vorderingen van het regionaal energieakkoord.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):
 Is blij met de stellingname van de burgemeester.
 Wijst erop dat de drieduizend schadegevallen al 10% van het regionale totaal uitmaken.
 Wil af van de schijntegenstelling tussen stad en Ommeland. Het gaat om één bevingsgebied. 

Stadjers hebben familie in het Ommeland en Ommelanders werken vaak in de stad.
 Vreest eerder onderschatting dan overschatting van de problematiek.
 Pleit voor open en eerlijke communicatie, waarbij mensen informatie krijgen over hun eigen 

oplossingsmogelijkheden zoals versterking en onderhoud van huizen.
 Benadrukt dat de overheid vanuit het voorzorgsprincipe moet handelen. Het wetenschappelijk 

verband tussen gaswinning en aardbevingen is misschien niet keihard, maar wel statistisch 
aannemelijk. Helaas is vorig jaar het advies van het Staatstoezicht op de Mijnen niet opgevolgd.

 Denkt dat de hele raad het college steunt in de opstelling richting de regering om met echte 
oplossingen te komen.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):
 Vraagt al langer aandacht voor aardbevingen en betreurt het feit dat de beving van 30 september 

iedereen wakker moest schudden.
 Is positief over de aanpak van het college en het voortvarende gesprek met de regio.
 Vreest het risico op zware bevingen met mogelijk instortingen, doden en gewonden.
 Vindt het schandalig dat minister Kamp aardbevingen een 'fact of life' noemt. Vanwege de 

miljardenbelangen brengen de landelijke politiek en de NAM bewust de Groningse bevolking en 
eigendommen in gevaar, wat in strijd is met artikel 21 van de Grondwet.

 Hoort in het westen veel stereotypes over het Noorden en hoopt op serieuze aandacht voor de regio.
 Is voor vermindering van de gaswinning, waarvan een groot deel voor export bestemd is.
 Wil kijken naar alternatieven. In Duitsland liggen vrijwel alle daken vol met zonnepanelen.
 Pleit voor een onafhankelijke partij die de schade opneemt en afhandelt met directe en eerlijke 

compensatie.
 Is benieuwd of het college merkt dat investeerders zich terugtrekken vanwege de problematiek.

Mw. Kuik (CDA):
 Ziet veel dilemma's, zoals aandacht vragen voor de urgentie en het imago beschermen.
 Stelt dat het probleem de partijpolitiek overstijgt en pleit voor gezamenlijk optrekken en opschalen.
 Wil zich vanwege het imago niet inhouden met het aandacht vragen voor de problematiek. Tegelijk 

moet de aandacht gevestigd worden op de schoonheid en de kansen van het gebied.
 Vindt het een dilemma hoeveel je moet investeren in aardbevingbestendig bouwen. De risico's zijn 

door menselijk handelen ontstaan en moeten verminderd worden.
 Sluit zich aan bij de woorden van D66 dat de problematiek aanknopingspunten biedt voor 

alternatieve energiebronnen.
Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):

 Vindt de risico's op aardbevingen verontrustend.
 Pleit voor het zo snel mogelijk zoeken naar en overstappen op andere energiebronnen, zoals wellicht

Verslag vergadering commissie Financiën en Veiligheid d.d. 10 december 2014                               3



plantaardig geproduceerd gas.
 Vindt dat de gemeente als tussenpersoon moet fungeren tussen burgers met schade en de NAM. Dit 

leidt tot onafhankelijkheid, juridische ondersteuning, snellere afhandeling door bevoorschotting en 
een overzicht van de totale schade van bevingen.

 Vindt dat nieuwbouw aardbevingbestendig moet zijn, maar vergeleken met bestaande bouw is dat 
slechts een fractie. De enige oplossing is vermindering van gaswinning en -export.

 Is benieuwd welke extra kosten de problematiek oplevert voor Meerstad.
 Accepteert niet dat aardbevingen een 'fact of life' zijn.

Mw. Koebrugge (VVD):
 Is blij dat iedereen samen op wil trekken om een vuist te maken.
 Complimenteert het college met de duidelijke lijn, waarbij de veiligheid vooropstaat.
 Pleit voor het op de hoogte brengen van de inwoners over de mogelijkheden van 

aardbevingbestendig bouwen.
 Stelt dat de gaskraan niet geheel dichtgedraaid kan worden, omdat mensen dan zonder verwarming 

komen te zitten. Het gasakkoord kan wel worden opengebroken om de veranderde situatie te bezien.
Burgemeester Vreeman:

 Is blij met de gezamenlijke nadruk op het gemeenschappelijke regionale belang.
 Dacht voor de beving van 30 september al na over bevingen, maar dat is wel verscherpt.
 Toonde betrokkenheid bij de problematiek in de Ommelanden en benadrukt steeds dat de stad geen 

aanspraak zal maken op gelden voor de Ommelanden.
 Wil de problematiek in de Ommelanden niet bagatelliseren, maar wijst op de grote omvang en 

complexiteit nu de bevingen de stad hebben bereikt gezien de bevolkingsdichtheid en de 
aanwezigheid van voorzieningen als kennisinstellingen, ziekenhuizen en grootschalige nieuwbouw.

 Stelt dat aardbevingbestendig nieuw bouwen kostbaar maar mogelijk is. Bij bestaande bouw is de 
opgave van preventieve versterking bijna onmogelijk door de omvang.

 Constateert dat het terugschroeven van de gaswinning in Loppersum en het opvoeren van de 
winning elders tot grotere problemen in de stad heeft geleid. Daarvoor was er nauwelijks last.

 Beaamt dat gaswinning niet acuut gestopt kan worden, maar terugdringen is wel nodig. De regionale
inzet richting de regering is maximale terugdringing van risico's. Aanpak aan de bron is essentieel.

 Wijst op de grote morele dilemma's van de risico's. Mag je duizend studenten in een oud gebouw 
laten samenkomen? Langzaam dringt het besef landelijk door dat het niet alleen een economische 
kwestie is, maar ook een van veiligheid, ruimtelijke ordening en wonen. Dit moet sneller.

 Waakt er tegelijkertijd voor het imago van de vitale en dynamische stad te beschadigen.
 Schaalt intern op om de eigen organisatie te verstevigen. Communicatie en voorlichting zijn 

cruciaal.
 Maakte de vergelijking met het Deltaplan omdat een megaproject nodig is om dit landsdeel te 

beschermen. De stad heeft veel kennis, maar het betreft een rijksverantwoordelijkheid.
 Erkent dat de problematiek ook kansen meebrengt voor duurzaamheid en economische versterking. 

Dit komt niet op de eerste plaats. Veiligheid is het belangrijkst.
 Constateert dat Google geen belemmeringen ziet zich in het gebied te vestigen.
 Merkt wel aarzelingen en een afwachtende houding in de markt. Dat is pijnlijk voor een stad die 

volop in ontwikkeling is.
 Heeft het idee dat de stad behoorlijk veel vertrouwen heeft in de aanpak van het college en wil 

bewoners nog meer betrekken.
 Antwoordt dat het voorstel over ambtelijke capaciteit er snel kan komen.

Wethouder Van der Schaaf:
 Wijst initiatiefnemers op NEN-normen, maar die richtlijnen zijn niet bindend.
 Verwacht in januari of februari 2015 aanscherping van de Nationale Praktijkrichtlijn Bouwen.
 Kan pas met een bouwbesluit normen verplichtend opleggen.
 Hamert erop dat het uitstrooien van normen over de regio volstrekt onvoldoende is. Het Rijk moet 

ook oog hebben voor de financiële, organisatorische en sociale effecten daarvan. Zo zal bij 
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bestaande bouw prioritering nodig zijn.
 Vindt dat complexe schades en andere vraagstukken een sterk publiek spoor vergen, ook om een 

betere behandeling van burgers te bewerkstelligen. Stad en provincie denken hier samen over na.
 Hecht ook aan duurzaam en generatiebestendig bouwen en wil gebruikmaken van de kennis en 

organisatiekracht van grote instellingen en corporaties.
 Beaamt dat er geen belangentegenstelling is tussen stad en Ommeland. De problematiek in de stad is

qua omvang en complexiteit wel van een ander kaliber en dat vraagt om andere antwoorden.
 Antwoordt dat de uitkomsten van de schouw begin 2015 bekend worden.

De collegebrief wordt als éénminuutinterventie geagendeerd voor de raad van 17 december 2014.

B.2. Kadernota Integrale Veiligheid 2015-2018 (raadsvoorstel 20 november 2014)
Mw. Kuik (CDA):

 Noemt het totaalbeeld goed.
 Steunt het versterken van co-creatie (Burgernet) en het positief beïnvloeden van gedrag.
 Vraagt zich af of de financiële middelen volstaan voor de ambities. Er is 1,3 fte  meer nodig voor 

toezicht en de rijksvergoedingen voor bekeuringen vallen weg.
 Vindt dat evenementen niet ten koste van alles mogelijk moeten worden gemaakt. Bij hoge kosten 

moet de ondernemer zelf ook bijdragen.
 Ziet de grotere inzet door zondagsopenstelling als bewijs voor een glijdende schaal: steeds meer 

mensen moeten gaan werken.
Dhr. Koopmans (ChristenUnie):

 Mist cyberpesten en grooming uit de vorige versie. Waarom is dat weggelaten?
 Hoort graag wat het concreet betekent dat Groningen onaantrekkelijk wordt gemaakt als afzetgebied

voor mensenhandel.
 Lijkt het niet een gemeentelijke taak om de arbeidsomstandigheden van prostituees te verbeteren.
 Neemt aan dat de beoogde vermindering van slachtoffers van mensenhandel in 2018 ten opzichte 

van 2013 is. Het lijkt weinig ambitieus, ook omdat de omvang niet meetbaar is.
Mw. Akkermans (VVD):

 Waardeert het overleg met nauw betrokkenen.
 Vindt dat eerdere aandachtspunten als oog houden voor nieuwe risico's en bondigheid van de nota 

goed zijn meegenomen.
 Hecht veel waarde aan de koppeling tussen onderwijs en kindermishandeling (motie). Hoe staat het 

hiermee? Het is belangrijk om kindermishandeling nu en in de toekomst te voorkomen.
Dhr. Van den Anker (Student en Stad):

 Is tevreden met de uitkomsten en kan zich vinden in de speerpunten.
 Vindt de beknopte weergave goed. Veiligheid is een zaak van handelen.
 Is blij met de zeventiende plek in de AD Misdaadmeter. Groningen moet niet verder afzakken.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):
 Is benieuwd naar de evaluatie van het Damocles-beleid.
 Verwacht een grotere daling van drinkende 15-jarigen dan van 60% naar 40% gezien de 

aangescherpte leeftijdsgrens. Hetzelfde geldt voor bingedrinkers.
 Vraagt of het niet actief opsporen van illegaal achterstallig onderhoud niet in strijd is met het 

aanschrijvingsbeleid.
 Vindt het merkwaardig dat de vergoedingen voor boetes vervallen. Justitie moet dan zelf maar 

boetes uit gaan schrijven.
 Is bezorgd over het beëindigen van de re-integratietaak en de inzet Vogelaarwijken. Gaat het college

hier op een andere manier inzet plegen?
Dhr. Schimmel (D66):

 Kan zich vinden in de prioriteiten en waardeert de integrale aanpak.
 Sluit zich aan bij de woorden van de ChristenUnie wat betreft mensenhandel.
 Hoopt meer te horen over de toekomst van het A-kwartier na het verdwijnen van prostitutie. 
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 Informeert hoe het staat met de aanpak van georganiseerde misdaad, ook vanwege een artikel in het 
Dagblad van het Noorden hierover.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):
 Prijst zich gelukkig in een veilige stad te wonen, mede door het herkenbare beleid.
 Benadrukt het belang van preventie.
 Blijft scherp op de uitwerking de komende vier jaar.
 Sluit zich aan bij ChristenUnie wat betreft mensenhandel en prostitutie.
 Steunt de blijvende aandacht voor huiselijk geweld.
 Constateert dat ook het veiligheidsgevoel is verbeterd.

Dhr. Van der Meide (PvdA):
 Verwacht dat aardbevingen in de volgende kadernota een meer prominente plek in zullen nemen.
 Vraagt hoe bewoners van het A-kwartier reageerden op het verwijderen van camera's.
 Roept op na te denken wat er gebeurt met de prostitutie in het A-kwartier na de sanering.

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):
 Vindt de AD Misdaadmeter geen geschikt toetsingsinstrument, omdat de criteria verschillen van de 

Groningse speerpunten. Enquêtes met eigen indicatoren werken wellicht beter.
 Steunt het eerder melden van huiselijk geweld en overleg met corporaties. Misschien is het 

subsidiëren van veiligheidsmaatregelen een goede optie.
 Sluit zich aan bij de ChristenUnie wat betreft mensenhandel. Wat doet het college om meer inzicht 

te krijgen in de verborgen problematiek?
 Mist aandacht voor het mogelijk ondergronds gaan van prostitutie na sluiting van het A-kwartier. 

Zijn er gesprekken met mensen die er werken?
 Vraagt zich af of loslopende honden echt de grootste ergernis vormen en mist vuurwerkoverlast.

Mw. Temmink (SP):
 Informeert wanneer de brief over het convenant Happy Hour te verwachten is.

Burgemeester Vreeman:
 Meldt dat het overleg over Happy Hours moeizaam verloopt. Komend jaar moet er een brief komen.
 Erkent dat de AD Misdaadmeter zich tot delicten beperkt, maar vindt hem nuttig als longitudinaal 

beeld. De uitslag zegt wel iets over het veiligheidsbeleid.
 Is blij dat Groningen ook goed scoort in de SCPB-enquête wat betreft veiligheidsgevoel.
 Geeft prioriteit aan huiselijk geweld en kindermishandeling, dat vaak generaties doorwerkt.
 Nam zich voor bij een langer verblijf als waarnemend burgemeester zich er persoonlijk van op de 

hoogte te stellen bij huisuitzettingen hoe het verdergaat met de kinderen en neemt dit door met zijn 
opvolger.

 Zal met het college nadenken over de ontwikkeling van het A-kwartier en de rol van de gemeente, 
die geen eigendomsposities heeft.

 Heeft daarbij aandacht voor veiligheid. Nette en schone buurten bevorderen de veiligheid.
 Bemoeit zich met de veiligheid en gezondheid van prostituees, niet met andere 

arbeidsomstandigheden.
 Wijst erop dat het beleid aangepast zal moeten worden aan de nieuwe prostitutiewet.
 Deelt de strekking van het artikel over de aanpak van georganiseerde misdaad niet, evenmin als de 

politie.
 Antwoordt dat bewoners van het A-kwartier het vervelend vonden dat de camera's weg moesten.
 Besteedt in de nota aandacht aan pesten en de link tussen kindermishandeling en onderwijs.
 Beaamt het belang van preventie, wat meerdere beleidsterreinen raakt. Het gaat dan onder meer om 

onderwijs, werk, kansen geven en ordelijke buurten.
Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 17 december 2014.

B.3. Managementletter interim-controle 2014 (ingekomen brief EY accountants 7 november 2014) +
Reactie college op managementletter Interimcontrole 2014 Ernst & Young
(collegebrief 26 november 2014)
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Dhr. Koopmans (ChristenUnie):
 Is blij dat de zorgen over het SSC niet zijn uitgekomen. Het terugvalrisico bleef beperkt.
 Is tevreden over het feit dat het risicomanagement zich goed ontwikkelt. Het is een voortdurend 

proces.
 Ziet graag meer expliciete aandacht voor het doorrekenen van het renterisico.
 Vindt het zorgelijk dat bezuinigingen niet gehaald worden, terwijl er wel alles aan is gedaan.
 Benadrukt dat met het uitbesteden van ICT-diensten niet de verantwoordelijkheid wordt uitbesteed.
 Hoopt op meer dan geruststellende woorden over de aandelen van het waterbedrijf en Enexis.

Mw. Koebrugge (VVD):
 Sluit zich aan bij de complimenten van de ChristenUnie.
 Vraagt zich af hoe het college stijgende rentelasten op gaat vangen en oppert de schuldenlast omlaag

te brengen.
Dhr. Van der Meide (PvdA):

 Sluit zich aan bij de vraag van de VVD.
 Ziet een groot deel van de schuldenlast bij Meerstad, dat ook bedreigd wordt door aardbevingen. 

Neemt het college dit mee richting Den Haag?
 Verzoekt het college begin 2015 met een notitie te komen over outsourcing van ICT.

Dhr. Luhoff (D66):
 Sluit zich aan bij de complimenten over SSC.
 Is niet gerust op de financiële positie op langere termijn door de haalbaarheid van bezuinigingen, de 

houdbaarheid van overheidsfinanciën, de renterisico's en de vennootschapsbelasting.
 Steunt de terugblik op de hardheid van het weerstandsvermogen bij de jaarrekening 2014.
 Vindt het activeren van maatschappelijke activa prima, maar ziet hierdoor wel meer structurele 

kapitaallasten en een vermindering van flexibiliteit. De gemeente moet in kunnen blijven spelen op 
maatschappelijke ontwikkelingen, taakstellingen en samenwerkingsverbanden.

Dhr. Van den Anker (Student en Stad):
 Sluit zich aan bij de bijdrage van de ChristenUnie.
 Deelt de zorgen over de teruglopende haalbaarheid van bezuinigingen.
 Steunt het onderzoek naar de hardheid van het weerstandsvermogen.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):
 Sluit zich aan bij de complimenten over het SSC en de zorgen over de renterisico's en de voortgang 

van bezuinigingen. Is het college van plan structurele niet behaalde bezuinigingen te herijken?
 Sluit zich aan bij opmerkingen over ICT en aandelen en de vraag van de VVD.

Wethouder Schroor:
 Bedankt voor de complimenten.
 Zorgt voor een separate brief over de gevoeligheidsanalyse wat betreft het renterisico. Er zitten 

overigens reserves in het renteomslagpunt.
 Stelt dat de moeilijkste bezuinigingen aan het einde zitten en samenhangen met kostenreductie door 

reorganisatie.
 Beaamt dat de verantwoordelijkheden voor ICT blijven, waarvoor een kernbezetting van experts 

nodig zal zijn om contracten en prestaties te beoordelen.
 Geeft aan dat outsourcing een collegebevoegdheid is, maar zal de uitkomsten van het in 2015 

startende onderzoek delen met de raad en wil van gedachten wisselen over de mogelijkheden. 
Zinnige uitkomsten zijn niet voor het tweede kwartaal van 2015 te verwachten.

 Besloot met het college de gesprekken met de provincie over overdracht van de aandelen Enexis en 
waterbedrijf tijdelijk stop te zetten. De lijn met de provincie blijft wel open.

 Legt uit dat het waterbedrijf intern onderzoekt hoe om te gaan met dividend en eventuele 
uitkeringen. Dit is van invloed op de waarde, waardoor uitonderhandelen nu niet verstandig is.

 Kan niet op korte termijn een maximaal onderhandelingsresultaat behalen voor de waardevolle 
Enexis-aandelen en gaat niet onder tijdsdruk een deal sluiten.

 Kijkt ook of er meerdere bieders zijn, zoals de provincies Brabant en Limburg.
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 Meldt dat de waarde van de Enexis-aandelen hoger ligt dan opgenomen in de boeken.
 Zoekt wel een financiële oplossing voor de tijdelijke waardedaling van het waterbedrijf tot de 

verkoop door het niet effectueren van de aandelen. Dit levert geen gat in de begroting op.
 Streeft ernaar voor de Kerst een brief te sturen over de aandelen.
 Wijst op twee mogelijkheden om de schuldenlast te verlagen: aflossing of geen financieringen meer 

aantrekken voor nieuwe plannen.
 Is niet van plan de schuldenlast te koppelen aan het aardbevingsdossier, dat over veiligheid gaat.
 Beaamt dat de flexibiliteit afneemt door activering, maar vindt de mate waarin niet onverantwoord. 

Het is wel een punt om kritisch in de gaten te houden.
 Komt in een aparte passage bij de jaarrekening terug op de hardheid van het weerstandsvermogen, 

ook in relatie tot de eerder genoemde aandelen.

C. HUISHOUDELIJK DEEL

C.1. Ingekomen stukken
Geen agenderingen.

C.2. Vaststelling verslagen 22 oktober 2014 en 5 november 2014
De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld.

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 14.55 uur.
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